
 

 

 

 

 

 

 

 

 

GRADSKO VIJEĆE 

KLASA: 021-05/18-01/4 

URBROJ: 2182/10-01-18-2 

Knin, 12. ožujka 2018. godine  

 

 

 

Z A P I S N I K  

sa 8. (tematske) sjednice Gradskog vijeća Grada Knina 

 

 

 

 

 Sjednica je održana 12. ožujka 2018. godine (ponedjeljak), s početkom u 15.30 sati u 

Gradskoj vijećnici u Kninu. 

 Sjednicu je otvorila i istom predsjedavala Vedrana Požar, predsjednica Gradskog vijeća 

(dalje u tekstu: predsjednica).  

 

Nakon izvršene prozivke, utvrđeno je da su na sjednici nazočni sljedeći vijećnici: 

 

1. Mirko Antunović 

2. Josip Bebek 

3. Marjan Blažević 

4. Marija Ćurić 

5. Veselin Đujić 

6. Nikolina Grizelj 

7. Davor Ilić 

8. Marina Krvavica 

9. Robert Marić 

10. Dragan Miličević 

11. Goran Mrnjavac 

12. Vedrana Požar 

13. Marko Sinobad 

14. Marko Šešo 

15. Marinko Tokmakčija 

16. Marko Vujasinović. 

 

 

Na sjednici nisu bili nazočni vijećnica Maja Deronja i Nenad Tisaj te je predsjednica 

utvrdila da je na sjednici od ukupno 18 nazočno 16 vijećnika i da Vijeće ima kvorum.  

 

Tema sjednice 

 

Predsjednica je uvodno rekla da je sjednica sazvana na temu „Poboljšanje sustava 

vodoopskrbe i odvodnje i izgradnja uređaja za pročišćavanje otpadnih voda u gradu Kninu“  te je 

uvodnu riječ dala vijećnici Mariji Ćurić, kao inicijatorici ove sjednice. 

 

Vijećnica Marija Ćurić je prema svojim saznanjima podsjetila na kronologiju u svezi 

izgradnje uređaja za pročišćavanje otpadnih voda: 

- IPA projekt odobren je od strane Europske komisije 2009. godine i nakon čega je 2010. godine  

potpisan ugovor o sufinanciranju projekta u vrijednosti od oko 15,5 milijuna eura, 

- cilj projekta je bio podizanje životnog standarda stanovništva grada Knina, unaprjeđenje 

lokalnog gospodarstva, turizma, očuvanje okoliša, prvenstveno rijeke Krke, 
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- Grad Knin je za izradu projektne dokumentacije, otkup zemljišta, izvlaštenja i rješavanje 

imovinsko-pravnih utrošio oko 10.000 milijuna kuna, 

- radove na izgradnji vodovodne i kanalizacijske mreže u vrijednosti od 5,5 milijuna eura 

izvodila su dva hrvatska poduzeća te da su isti završeni u devedesetpostotnoj mjeri, ali da 

mreža nije stavljena u funkciju vjerojatno jer uređaj za pročišćavanje nije stavljen u funkciju,   

- izradu uređaja za pročišćavanje, pristupne ceste i nabavu opreme za održavanje kanalizacijske 

mreže te obučavanja osoblja su vršila dva izvođača iz Austrije (prvi otišao u stečaj), vrijednost 

radova je bila 6,5 milijuna eura, ali zbog loše kvalitete tla i učvršćivanja istog bila su potrebna 

dodatna sredstva u iznosu od 1,2 milijuna eura,  

- završetak radova i probni rad uređaja se očekivao u prvoj polovini 2016. godine, ali do danas 

uređaj nije u funkciji te se također trebala obaviti obuka djelatnika, a nije poznato jesu li 

obučeni, 

- poslove nadzora dobile su tvrtke iz Irske u vrijednosti ugovora od 1.159.000 eura, 

- u sklopu projekta predviđena je nabava vozila za održavanje kanalizacije u vrijednosti 204.000 

eura, 

- predviđena je i obuka djelatnika komunalnog poduzeća u cilju poboljšanja poslovanja istog, 

ugovor u vrijednosti 190.000 eura. 

 

Nakon stanke sjednica je nastavljena u 15.55, a istoj su se pridružili vijećnici Maja Deronja 

i Nenad Tisaj. 

 

 Potpredsjednik Vijeća Marinko Tokmakčija je u ime Kluba HDZ-a tražio da se zajednički 

iznađe rješenje kako bi se navedeni projekt priveo kraju. 

 

Predstavnica Komunalnog poduzeća d.o.o. Knin Sanja Bebek je rekla da je priprema IPA 

projekta kroz idejno rješenje kanalizacijskog sustava započela 2003. godine te je u nastavku 

prezentirala projekt kroz pet komponenti koje su se ogledale kroz poboljšanje dijela 

vodoopskrbnog sustava, poboljšanje dijela kanalizacije, izgradnju uređaja za pročišćavanje, 

nabavu opreme i jačanje ljudskih potencijala. Rekla je da je u okviru projekta sanirano 18 km 

vodoopskrbnog i 5 km kanalizacijskog sustava, da je sagrađeno 13 km kanalizacijskog sustava,  

sanirano izvorište i crpna stanica Šimića vrelo, da je izgrađen telemetrijski i informacijski sustav te 

nabavljeno vozilo vrijedno gotovo 200 tisuća eura za potrebe pročišćavanja. Kao cilj projekta je 

navela kvalitetniju opskrbu vodom građana i pravnih subjekata, kvalitetnija usluga odvodnje i 

nadzor onečišćivača, očuvanje turističkog potencijala grada te stvaranje preduvjeta za razvoj 

gospodarstva.    
 

Potpredsjednik Vijeća Marinko Tokmakčija je tražio konkretna rješenja u svezi  problema s 

uređajem za pročišćavanje otpadnih voda  te u svezi „mulja“, kao nuspojave rada uređaja. 
  

 

 Direktorica Hrvatskih voda iz Splita Irina Putica je rekla da je Sanja Bebek u svome 

izlaganju prezentirala cjelokupan projekt, njegove ciljeve i pozitivne strane ali da postoje i 

određeni problemi u čijem rješavanju sudjeluju i Hrvatske vode te je pozvala voditelja projekta iz 

Hrvatskih voda Srđana Dumanića da pojasni trenutnu situaciju i koje je radnje potrebno poduzeti 

za završetak projekta. 
 

 

Voditelja projekta Srđan Dumanić je napomenuo da su do trenutka kada je on preuzeo 

vođenje projekta 2016. godine, svi radovi na uređaju bili završeni. U nastavku je rekao da su još u 

2015. godini uočeni problemi oko slijeganja podloge na kojoj se nalazi uređaj, od kada se vrše 

mjesečna mjerenja. Da je u početku intenzitet slijeganja bio od 4 do 9 milimetara mjesečno, a da je 

sada 1 milimetar mjesečno i da se do sada pročišćivač slegnuo 20 do 30 centimetara. Dodao je da 

zbog smanjenja slijeganja, stručnjaci predviđaju da bi se za godinu do dvije slijeganje trebalo 

zaustaviti te da će u tom slučaju taj objekt biti stabilan kao i svaki drugi. Pojasnio je da ne postoje 

dodatne tehničke mjere da se slijeganje zaustavi i da preostaje samo čekati i nadati se da će se 

samo zaustaviti. Dodao je kako je vrijeme garantnog roka produljeno s jedne na tri godine plus 
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dodatnih sedam godina u slučaju da se slijeganje zaustavi u prve tri godine. Voditelj projekta je 

najavio stavljanje uređaja u pokusni rad za mjesec dana ili nešto više i da bi isti trebao trajati 150 

dana. 

Vijećnica Marina Krvavica  je pitala je li prošao rok puštanja uređaja u pokusni rad, a 

voditelj projekta  Dumanić je odgovorio da rok nije prošao.  

 

Potpredsjednik Vijeća Marinko Tokmakčija je ponovio pitao u svezi „mulja“, koji je  

nuspojava rada uređaja te je pitao za mogućnost dislokacije uređaja ako se slijeganje tla ne 

zaustavi ili će kompletan projekt doći u pitanje. 

Voditelj projekta  Dumanić je ponovio da je zaključak stručnjaka da  će se slijeganje tla 

zaustaviti, a da ne postoje tehničke mjere da se to trenutno zaustavi i da ako bi se to pokušalo da 

postoji mogućnost rušenja uređaja. Rekao je da ako se za tri godine slijeganje ne zaustavi, da će se 

razmišljati o eventualno novoj lokaciji. U svezi mulja je rekao da ne postoji spalionica mulja u 

našoj državi i da je to otvoreno pitanje za cijelu Hrvatsku i da se tek treba iznaći rješenje. Kao 

olakšavajuću okolnost za Knin je naveo da količina mulja neće biti velika te da neće biti problem 

zbrinjavanja istoga. 

 

Vijećnica Marina Krvavica  je pitala o kolikoj količini milja će se raditi i tko je obveznik 

zbrinjavanja istog te postoji li slično postrojenje u Hrvatskoj  za zbrinjavanje mulja i na koji način 

se to radi. 

Voditelj projekta  Dumanić je rekao da ne može predvidjeti produkciju mulja niti kolika 

količina je predviđena projektom te dodao da je obveza zbrinjavanja mulja na komunalnom 

poduzeću i da će taj trošak biti ukalkuliran u cijenu usluge. Dodao je da sličnih uređaja ima u 

Hrvatskoj, ali da o detaljima nije upoznat. 

 

Vijećnica Marija Ćurić je pitala tko je odgovoran za odabir lokacije  uređaja i može li se 

desiti neka nepredviđena situacija, puknuće na uređaju ili nešto slično. 

Voditelj projekta  Dumanić je u svezi prvog dijela pitanja vijećnice odgovorio pitanjem  tko 

donosi prostorni plan  te je u nastavku  odgovorio da je uređaj pod nadzorom i da se u normalnim 

uvjetima ništa neće desiti preko noći.  

 

Zamjenik gradonačelnika Marijo Ćaćić je pitao za dovodni vod C21 te postoji li mogućnost 

da nakon probnog rada uređaj ne dobije uporabnu dozvolu i što će biti u tom slučaju. 

Voditelj projekta  Dumanić je rekao da kolektor C21 prolazi uz tvornicu DIV i močvaru 

gdje postoji slijeganje i koji je po svim pokazateljima neupotrebljiv zbog čega će do pročišćivača 

moći doći samo jedna trećina otpadnih voda. Rekao je da će se zbog toga morati raditi zaobilazni 

cjevovod koji će ići tvrđim terenom kako bi cjelokupna količina otpadnih voda dolazila do uređaja. 

U svezi uporabne dozvole uređaja je pojasnio da istu donosi županijsko tijelo ali tek nakon 

izvršenog probnog rada i da se trenutno ne može predvidjeti što će se desiti. 

    

Potpredsjednik Vijeća Marinko Tokmakčija  se osvrnuo na pitanje vijećnice Marije Ćurić  u 

svezi odgovornosti za odabir lokacije uređaja i rekao da je cjelokupna procedura provedena po 

zakonu, ali da ne postoji ničija odgovornost u gradu Kninu zbog situacije slijeganja tla i da 

eventualna odgovornost može biti na izvođaču radova koji je morao ispitati tlo na kojem je 

predviđena gradnja uređaja.   

 

Gradonačelnik Marko Jelić je u svezi pitanja odgovornosti za odabir lokacije uređaja rekao 

da se dogodio cijeli je niz nesretnih događanja te da je došlo do propusta u projektiranju. Da su u 

odabiru lokacije sudjelovali svi odnosno da je Grad Knin, na prijedlog Hrvatskih voda u 

prostornom planu odredio mjesto građenja pročišćivača, a da prethodno nije napravljena prava 

geomehanička studija. Dalje je rekao da Grad Knin i Hrvatske vode kontinuirano surađuju na 

ovom projektu i da se traži optimalno rješenje problema i da je svima cilj da uređaj proradi. Rekao 

je da Grad Knin na sebe nije preuzeo uređaj i nema odgovornosti, koja je na Hrvatskim vodama i 

projektantu, odnosno da je najveća odgovornost na izvođaču koji je prihvatio izvođenje radova po 
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tadašnjim uvjetima. Dodao je da Grad Knin u suradnji s Hrvatskim vodama radi i pročiščivač u 

naselju Golubić te dodao da građani moraju biti svjesni da će s početkom rada pročišćivača, a to će 

biti za nekoliko godina doći i do povećanja cijene dosadašnje usluge.  

 

Direktorica Irena Putica je rekla da smatra da nema potrebe da se vraća unatrag 14-15 

godina i dodala da je problem sagledan i da će se isti riješiti u suradnji s Gradom Kninom.  

 

Sanja Bebek je pojasnila da će se po preuzimanju uređaja od strane komunalnog poduzeća 

na računima za građane uvesti nova stavka u cijeni usluga vode, odnosno stavka usluga 

pročišćavanja otpadnih voda koja bi otprilike iznosila oko 10 kn bruto. 

 

Vijećnica Marija Ćurić je direktora Velića pitala u vezi cijene pražnjenja septičkih jama 

budući građani prigovaraju na visoku cijenu te usluge – 70 kn/m3, a direktor Velić je odgovorio da 

je temeljem javnog natječaja ponuda Komunalnog poduzeća d.o.o.  odabrana kao najpovoljnija te 

da poduzeće uslugu vrši sukladno propisima i dozvolama nadležnih tijela.    

 

 

 

Sjednica je završena u 17.25 sati.  

 

 

 

 

 

             ZAPISNIK  VODILA                     PREDSJEDNICA 

        Tatjana Plavčić, struč.spec.oec.                                       Vedrana Požar, struč.spec.oec. 

 

 

 

 


